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PROTOKÓŁ NR XXV/2013 

z XXV sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 30 kwietnia 2013 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00

 – 11
30 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

5. Józef  Krzeszowski  - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10. Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Agnieszka Kucharska  - Inspektor UG 

4. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

11.Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

12. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

13. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B  

14. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

15. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

16. Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

17. Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 
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18.  Stanisław  Grajoszek  - Sołtys wsi Kamion 

19.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2013 rok. 

b) zmian w uchwale Nr IV/34/2011 z dnia 28 stycznia 2011 r. w sprawie 

ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych (sołtysów), 

c) zmiany uchwały Nr XXIV/152/2013 z dnia 22 marca 2013r. Rady Gminy 

Wierzchlas w sprawie uchwalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi położonymi na obszarze Gminy 

Wierzchlas. 

6. Przedstawienie informacji na temat postępu prac nad opracowywaniem 

projektu kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kraszkowice. 

7. Przedstawienie informacji dotyczących opracowywania studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Wierzchlas. 

8. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad XXV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
 

 

 

Punkt 1 

 

Otwarcie XXV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał, zaproszonych gości tj.  

przedstawicieli  firm projektujących farmy wiatrowe w naszym regionie Firmy 

Windprojekt, Firmy AMB, i Firmy Energyeco oraz Panie radne i Panów 

radnych, Panią sołtys i Panów sołtysów, oraz pracowników Urzędu Gminy,  

Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy.  

Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym, może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 
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Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad w zawiadomieniach w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego 

porządku. Do porządku obrad należy wprowadzić dodatkowa uchwałę w 

sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2013-

2021. 

Nie było uwag do przedstawionego porządku obrad w związku z tym 

Przewodniczący poddał  projekt porządku obraz wraz ze zmianami pod 

głosowanie i przyjęty został jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych. 

 

Punkt 3 

 

Przyjęcie protokołu XXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wyłożony protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15  radnych. 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia 22 marca 2013 r. do dnia 30 kwietnia 2013 r. i została przyjęta 

jednogłośnie. Załącznik stanowi nr 2 do protokołu. 

 

Rada Gminy wyraziła zgodę na zabranie głosu przez przedstawicieli firm 

zajmujących się projektowanie farm wiatrowych.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk na dzisiejsza sesję 

zaprosiłem w celach informacyjnych przedstawicieli firm zajmujących się 
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projektowaniem farm wiatrowych w naszym regionie aby przybliżyli radnym 

i sołtysom zasady i procedury powstawania farm wiatrowych.  

Na sesję przybili: 

Firma Windprojekt: -Leszek Łochowicz – Dyrektor Regionalny, 

- Macieja Wiśniawskiego – Specjaliste ds. budowlanych 

Firma AMB Spółka Investycyjno - Deweloperska - Andrzej Celmerowski– 

Pełnomocnika   

Firma Energyeco  – Bartłomiej Zakręta.  

 

Głos w temacie jako pierwszy  zabrał Pan Leszek Łochowicz z firmy 

Windprojekt. Przedstawiona została radnym i sołtysom prezentacja na temat 

funkcjonowania firmy, zamierzenia inwestycyjne  oraz zasygnalizowali problemy, 

najbardziej istotne do tego typu inwestycji jakimi są elektrownie wiatrowe. 

Chętnie udzielimy wszelkich wyjaśnień na temat funkcjonowania elektorowi 

wiatrowych na terenie Gminy Wierzchlas.  

Pan Maciej Wiśniewski przedstawił prezentację która miała na celu wskazanie 

proponowanych przez Firmę Windprojekt lokalizacji  farm wiatrowych.  

W kilku słowach omówił działalność firmy. Firma Windprojek posiada dwa 

oddziały. Jeden oddział mieści się w Warszawie, drugi oddział mieści się w 

Inowrocławiu, jest to również główne biuro firmy, powstała w 2007 roku i zatrudnia  

70 pracowników są to osoby wyspecjalizowane w różnych  dziedzinach m.in. 

budownictwie, konstruktorzy energetyki, urbaniści, geodeci, prawnicy, księgowi 

oraz pracownicy administracyjni. Firma Windprojek z siedzibą w Warszawie jest 

firma wyspecjalizowana zaufanie naszych  klientów starym się  budować stosując 

politykę wysokiej jakości polegającej na przestrzeganiu procedur etycznych 

opracowanych dla realizowanych przez firmę różnego rodzaju projektów. Firma 

stosuje  we wszystkich realizowanych inwestycjach tzw.: „dobre praktyki”, chcemy 

rozmawiać z lokalną społecznością, liczymy się ze zdaniem Rady Gminy, władz 

Gminy bowiem wzajemnie od siebie zależymy, a nie chcemy nic robić wbrew woli 

gminy i lokalnej społeczności.   

 Firma wykonała obecnie projekty dla ponad 200 turbin wiatrowych różnego 

typu o łącznej mocy blisko 400 mega Vatów. Obecnie pracujemy nad projektami, 

które maja w swoich port folio blisko 850 mega Watów.  

Na slajdach przedstawione zostały miejsca lokalizacji turbin wiatrowych oraz 

przytoczone zostały znaczenia następujących pojęć:  

1. Turbina wiatrowa (siłownia wiatrowa) jest młodszym i nowocześniejszym 

bratem popularnych swego czasu w Polsce i na świecie wiatraków. Wiatraki 
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były w naszej codzienności od dawna tylko my tych czasów nie pamiętamy i nie 

kojarzymy.   

2. Elektrownia wiatrowa jest nieco szerszym pojęciem niż  turbina wiatrowa 

ponieważ obejmuje zespól innych urządzeń produkujących prąd. 

3. Park wiatrowy to zespół wielu powiązanych turbin wiatrowych na danym 

obszarze z własnym przyłączem do GPZ lub linii GSM. 

Elektrownie wiatrowe nie różnią się od popularnych swego czasów wiatraków, 

energia wiatru jest zamieniana na energie zdatną do wykorzystania przez ludzi. 

W wiatrakach energia  wykorzystywana była od razu były to m.in. młyny, które 

również w okolicach sie znajdowały. 

Radnym przedstawione zostały również informacje dotyczące liczby, zasad 

i funkcjonowania wiatraków oraz dostosowania do odpowiednich przepisów aby 

spełniały określone  warunki aby mogła powstał farma wiatrowa. 

Na slajdach radni zapoznali się z miejscami lokalizacji turbin wiatrowych na 

terenie Gminy Wierzchlas. Mapy stanowią załącznik do protokołu. 

Następnie głos w temacie zabrał Pan Andrzej Celmerowski– Pełnomocnika  

Firmy AMB Spółka Investycyjno - Deweloperska  mieszcząca się 

w Starogardzie Szczecińskim, dziękuję za zaproszenie na dzisiejszą sesję 

i przedstawił ofertę dotycząca innowacyjnych form pozyskiwania energii 

eklektycznej jaką obecnie jest fotowoltaika, o której dużo mówi ustawa 

o odnawialnych źródłach energii. Fotowoltaika jest przyjazna dla środowiska 

i nie jest utrudnieniem dla mieszkańców. Firma proponuje lokalizacji urządzeń 

fotowoltaicznych w okolicach miejscowości Kraszkowice. Zwrócił się do 

radnych o rozważenie przedstawionej propozycji. 

Bartłomiej Zakręta – Dyrektor Projektu firmy Energyeco z Wielunia, 

powiedział że przedmówcy bardzo szczegółowo wyczerpali temat omówili 

wszystkie kwestie związane z funkcjonowanie turbin wiatrowych. W kilku 

słowach omówił odległości turbin wiatrowych od zabudowań. Poinformował 

o przygotowanym Raporcie  oddziaływania na środowisko dla miejscowości  

Strugi. Przedstawił także propozycję instalowania urządzeń fotowoltaicznych, 

które stanowią  uzupełnienie farm wiatrowych. 

Nadmienił, że instalacje fotowoltaiczne są to panele które zamieniają energie 

słoneczną w energię elektryczną i są podobne do  coraz częściej montowanych 

solarów . 

Radna Anna Olejnik – w formie sprostowania bowiem Pan z firmy Energyeco 

jest wrogo nastawiony do miejscowości Strugi, ale protest mieszkańców opierzą 
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się na tym, że działka na której miała powstać elektrownia wiatrowa  ma 500 

metrów długości i 62 metry szerokości, a najbliższa odległość od zabudowań 

wynosi 290 metrów.  Protest  był po to aby w centrum zabudowań  nie powstała 

taka elektrownia wiatrowa . Nie jesteśmy oporni do nowości, ale to bardzo 

przeszkadzało by mieszkańcom.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk podziękował za przybycie 

sesję przedstawicielom firm zajmujących się budową farm wiatrowych, a którzy 

są  zainteresowani inwestycjami wiatrowymi na terenie Gminy. 

Ogłoszono 10 minut przerwy.  

Po przerwie wznowiono obrady.  
 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2013 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Teresa Nowak, projekty  uchwał omawiane 

były szczegółowo na posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi lub 

pytania ponieważ nie  było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił 

Skarbnik Gminy Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr 

XXV/157/2013 w /w sprawie. 

Czy są uwagi bądź pytania do treści projektu uchwały. 

Nie było więcej uwag ani pytać w związku z tym uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2013 

– 2021, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  

było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Skarbnik Gminy Teresę 

Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XXV/158/2013 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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c) zmian w uchwale Nr IV/34/2011 z dnia 28 stycznia 2011 r. w sprawie  

ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych (sołtysów), 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji, ponieważ Komisje nie były zgodne proszę 

o przedstawienie wypracowanych na posiedzeniach stanowiskach. 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Jerzy Cieślak – 2 radnych 

„wstrzymało” się od głosu, a trzech radnych rozstrzygnięcie sprawy pozostawiło 

do sesji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Tadeusz Ignasiak – Komisja zaproponowała aby wysokości diet sołtysów 

pozostawić na dotychczasowych zasadach.  

Przewodniczący Komisji  Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Marcin 

Kowalczyk – Komisja pozostawiła sprawę do rozstrzygnięcia na sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk przygotowany został projekt 

uchwały w sprawie zwiększenia diet jednakże wcześniej należy przeprowadzić 

głosowanie czy radni sa za zwiększeniem diet czy nie. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zwiększenia diet 

sołtysów o 50 zł. 

„za” było 2 radnych, „przeciw” było 2 radnych i 11 radnych „wstrzymało” się 

od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

Rada Gminy  nie podjęła decyzji w tej  sprawie. 

Radny Józef Krzeszowski – w zaistniałej sytuacji powinien być zastosowany § 

6 wyłączenie z głosowania ponieważ  podejrzenie jest o stronniczość 

i instrumentalność bowiem w skład Rady wchodzi 3 Panów którzy pełnią 

również funkcje sołtysów.  Na początku kadencji podjęta została decyzja o nie 

podnoszeniu diet w związku z trudna sytuacją finansowa gminy i utrzymać 

wysokości diet radych i kierowników jednostek pomocniczych na poziomie 

poprzedniej kadencji. 

Rada Gminy nie podjęła uchwały w/w sprawie.  
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d) zmiany uchwały Nr XXIV/152/2013 z dnia 22 marca 2013r. Rady Gminy  

Wierzchlas w sprawie uchwalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi położonymi na obszarze Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk temat szczegółowo omawiany 

był na posiedzeniach Komisji zapytał czy są uwagi lub pytania ponieważ nie  

było więcej pytań ani uwag w związku z tym poprosił Martę Kowalczyk 

o odczytanie projektu uchwały Nr XXV/159/2013 w /w sprawie, następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  
 

Punkt 6 

 

Przedstawienie informacji na temat postępu prac nad opracowywaniem 

projektu kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kraszkowice. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk witam serdecznie projektantów 

z Firmy Eko-System z Kalisza, którzy zajmują się projektowaniem kanalizacji 

w miejscowości Kraszkowice.  

Proszę o przedstawienie informacji na temat postępu prac nad realizacją w/w 

zadania,  względem Gminy Wierzchlas.  

Witam wszystkich serdecznie nazywam się Józef Grygorcewicz pracownia 

projektowa Eko-Sysem z Kalisza. Kilka miesięcy temu rozpoczęliśmy prace 

projektowe kanalizacji w Kraszkowicach w obecnej chwili zaprojektowana jest 

cała trasa przebiegu kanalizacji. Dokonane musza zostać pewne korekty 

związane z przebudową drogi wojewódzkie, ponieważ dopiero dziś 

otrzymaliśmy projekt przebudowy drogi wojewódzkiej od Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Łodzi. Otrzymałem pismo wstępnego uzgodnienia 

w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Łodzi  informujące że należy się 

dostosować do opracowanego przez nich projektu przebudowy drogi, dotyczy  

centrum Kraszkowic  h przy Kaplicy i przy rozjeździe dokonane zostaną zmiany 

projektu kanalizacji w szczególności dotyczy to geometrii.  

Posiadamy obecnie prawie wszystkie uzgodnienia ( z jednym wyjątkiem) 

właścicieli posesji zarówno w zakresie przebiegu kanału sieciowego  przez 

posesję  i dotyczy to posesji przylegających do drogi wojewódzkiej. Zarząd dróg 

wojewódzkich nie wyraził zgody przejścia przez drogę w sytuacji gdy istnieje 

możliwość przejścia poza drogą i nie ma blisko położonej za budowy 

mieszkaniowej. Sprawy są zakończone z wyjątkiem  dwóch właścicieli działek, 

którzy nie wyrazili zgodę na przejście,  cały czas prowadzone są z nimi 
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rozmowy i  czekamy na ich decyzję. Wszystkie inne sprawy formalne zostały 

zakończone. 

Projekt wraz z poprawkami, które nie wstrzymują biegu uzyskania głównego 

dokumentu jakim jest decyzja środowiskowa. Wykaz  przez które będzie 

przechodziła kanalizacja nie zmieni się, nastąpi tylko mała korekta związana 

z przebudowa drogi wojewódzkiej. Następnym dokumentem po uzyskaniu 

decyzji środowiskowej jest potrzebna decyzja lokalizacyjna, którą wydaje Wójt 

Gminy,  następuję projekt kierowany jest do Zespołu uzgadniania dokumentacji 

projektowej w Wieluniu. Po uzyskaniu uzgodnienia   kierujemy dokumenty do 

otrzymania pozwolenia na budowę.  

Po otrzymaniu pozwolenia na budowę całość  dokumentacji wraz z kosztorysem 

kierujemy do Urzędu.  

Agnieszka Kucharska, wiemy że są problemy z 3 właścicielami, którzy żądają 

odszkodowania od gminy za przejście przez działki, dlatego chciałam zapytać 

czy jest możliwość zaprojektowania tak kanalizacji żeby ominą te działki, 

bowiem jeśli mamy płacić odszkodowania wyjątkom  to pojawia się kolejne 

osoby żądające odszkodowania  a gmina musi tego typu sytuacji unikać. 

Pan Grygorcewicz – nie ma takiej możliwości ponieważ istnieją dwa powody 

pierwszy to jeśli zmieniony został by projekt to nie będzie to odpowiadało 

sąsiadom.  To nie są odszkodowania i prawidłowo nazywają się regulowanie 

należności za służebność przesyłu działki jest to również uregulowane 

przepisami i musi być stosowane.  Przekazane zostały dokładne do Urzędu 

Gminy do Pani Magdaleny Troniana na przykładzie opłat które pobiera Zarząd 

Dróg Wojewódzkich je to 10 zł za metr kwadratowy rzutu danego urządzenia na 

powierzchnie  na rok.  

Wójt jeśli Gmina miała by zapłacić osobom fizycznym za przesył to 

musielibyśmy zapłacic za wodociągi i za kanalizację która powstała 

w Krzeczowie oraz za ta która ma być w Kraszkowicach, a potem 

w Wierzchlesie opłaty takie zrujnowały by budżet gminy i jest to niemożliwe. 

Nie można doprowadzić do eskalacji tego problemu. Gmina posiada bardzo 

dużo położonych mediów w drogach gminnych za co nie pobiera opłaty.   

Pan Grygorcewicz  ustosunkowując się do wypowiedzi Pana Wójta to 

alternatywa wejść w drogę wojewódzką też wiąże się z opłatami, bowiem przy 

drogach gminnych nie ma tego zjawiska więc wartość obciążenia dla gminy jest 

taka sama.  

Wójt nie można tworzyć precedensów i proszę o przedstawienie propozycji  jak 

mamy rozwiązać problem w tym jednym newralgicznym miejscu? 
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Pan Grygorcewicz  są to trzy osoby Pani Rozmarynowska, Pan Grajoszek i Pan 

Gmyrek. W przypadku Pana Grajoszka musi nastąpić wykup części działki pod 

przepompownie przez inwestora. Natomiast odnośnie Pani Rozmarynowskiej to 

trudno znałeś odpowiednie rozwiązanie bowiem jak kanalizacje pójdzie drogą 

wojewódzka to również wiąże się to z opłatami. 

Wójt chciałem zapytać Panów projektantów na jakim ostatecznie odcinku 

będzie przebiegała kanalizacja przez drogę wojewódzka, ponieważ pociąga to ze 

sobą bardzo duże koszty m.in. koszty przesyłowe oraz w trakcie realizacji 

inwestycji całkowite odtworzenie nawierzchni. 

Pan Grygorcewicz – jest to na chwilę obecna trudno określić i należałoby 

dokładnie przeanalizować dokumentację projektową . 

Wójt ile kilometrów sieci kanalizacyjnej zaplanowane jest w Kraszkowach 

i jaki będzie szacunkowy koszt wykonania tego właśnie zadania Kraszkowicach. 

Pan Grygorcewicz – zajmujemy się opracowywaniem kosztorysu więc mamy 

doświadczenie w tym temacie. Sieci kanalizacyjnej łącznie z przyłączami jest 

ok. 15 km  bez przyłączy 13 km z czego wykonanie 1 kilometra wynosi 

2.000.000 zł czyli 2.000 zł za 1 metr. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk w jakim miejscu położone 

są te działki sporne w Kraszkowicach z prywatnymi właścicielami. 

Pan Grygorcewicz działki tych właścicieli przylegają do drogi wojewódzkiej, 

działka Pani Rozmarynowskiej usytuowana jest przy drodze wojewódzkiej i jest 

to ważna lokalizacja na działce Pana Grajoszka zlokalizowana jest 

przepompownia i jest to spraw kłopotliwa. 

Agnieszka Kucharska - czy istnieje szansa żeby można było na przejście po 

drugiej stronie drogi wojewódzkiej jeśli właściciele działek wyrażą zgodę na 

takie przejście, i ominąć tą sporną działkę?   

Pan Grygorcewicz – jest taka szansa ale wówczas właściciele działek 

sąsiadujących musieli by wyrazić zgodę na przebieg wyprowadzający z ich 

działki i wówczas dopiero  można przejście przez drogą wojewódzką. 

Wójt – działki sporne położone są na początku magistrali z Krzeczowa do 

Kraszkowic i jeśli nie pokonały  tego odcinka to w ogóle nie doprowadzimy 

kanalizacji do Kraszkowic, więc bardzo proszę o jak najlepsze rozwiązanie tego 

problemu, ponieważ maja ponowie doświadczenie w tym temacie.   

Pan Grygorcewicz jedynym rozwiązaniem w tym przypadku jest przejście 

przez drogę wojewódzką na drugą stronę i uzyskanie zgody właścicieli działek 

sąsiednich na wykonanie przejścia pionowego przy brzegu ic działki w celu 

przejścia na drugą stronę.  
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk proszę  jak najszybciej zająć 

się tą sprawa ponieważ jeden przypadek może rzutować na wykonaniu całej 

kanalizacji w Kraszkowicach, a oprócz tego do wykonania mamy o ogóle 

większą miejscowość jaką jest Wierzchlas. Jeśli Gmina zgodzi się na zapłatę 

opłaty przesyłowej służebności jednemu mieszkańcowi to wówczas gmina może 

zapomnieć o budowie kanalizacji bo jej po prostu na to nie będzie stać 

finansowo.  

Radny Józef Krzeszowski  - w uzupełnieniu Pana Przewodniczącego chciałem 

przypomnieć, że w podobny sposób upadła  w 2009 roku koncepcja inwestycji 

budowy oczyszczalni ścieków i kanalizacji na terenie Wierzchlasu. Upór i nie 

wyrażenie zgody na przeprowadzenie sieci kanalizacyjnej przez prywatne 

działki doprowadzały do nie dopełnienia procedur i w związku z tym inwestycja 

nie została zrealizowana. Budowa oczyszczalni i kanalizacji rozpoczęła się od 

Krzeczowa, a największa miejscowość jaką jest Wierzchlas, który  najbardziej 

potrzebuje tej kanalizacji  to jest w bardzo odległym terminie planowana do 

realizacji. Jeśli Gmina będzie miała dodatkowo płacić odszkodowania 

indywidualnym mieszkańcom to czas realizacji inwestycji bardzo się wydłuży 

dlatego bardzo proszę o dołożenie wszelkich starań aby  uniknąć tego typu 

sytuacji. 

Radny Jerzy Cieślak należy rozmawiać indywidualnie z mieszkańcami 

i sprawę należy ostatecznie załatwić, a gmina nie Mozę płacic odszkodowań 

więc  podstawa do tego sa rozmowy z właścicielami 

Randa Barbara Puczkowska rozmowa z tym Państwem jest bardzo trudna 

poza tym nie mieszkają w Kraszkowicach.  

Radny Stanisław Parzyjagłą – na terenie Kraszkowic było bardzo mało 

prowadzonych rozmów z właścicielami.   

Pan Grygorcewicz – odbyły się dwa spotkania ogólne z mieszkańcami 

Kraszkowic a także były prowadzone rozmowy indywidualne z mieszkańcami. 

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska  czy rozmawiał Pan osobiście 

z Panią Gmirek i Rozmarynowska? 

Pan Grygorceiwcz – tak prowadziłem rozmowy z tymi osobami telefonicznie.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk w tym przypadku nadal 

należy prowadzić rozmowy lub ominąć roszczeniową  działkę, sytuacje 

przestawiające takie zachowanie mieszkańców po prostu piętnować. 

 

Dziękujemy Panom projektantom  za przybycie na dzisiejszą sesję.  
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Punkt 7 

 

Przedstawienie informacji dotyczących opracowywania studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Wierzchlas. 

Temat nie był omawiany na sesji ponieważ Pan projektant studium z przyczyn 

losowych nie dotarł na dzisiejsze obrady.   

 

Punkt 8 

 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

1. Radna Anna Olejnik odczytała uchwałę zebrania wiejskiego, które odbyło  

się w  dniu 17.04.2013r.  sprawie budowania elektrowni w miejscowości Strugi.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

Rada przyjęła powyższą informację do wiadomości.  
 

2. Radna Anna Olejnik odczytała pismo Radnej Rady  Powiatu Wieluńskiego  

Krystyny Miśkiewicz w sprawie skrzyżowania w Wierzchlesie.  

Pismo stanowi załącznik do protokołu.  

Radna Sylwia Wrzała – proszę przekazać serdeczne podziękowania Radnej 

Powiatowej Krystynie Miśkiewicz, że zajęła się tematem skrzyżowania w 

Wierzchlesie i ze spraw  skrzyżowania  nabiera tempa. 

 

3. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  - należy podjąć decyzje 

w sprawie organizacji w Wierzchlesie Pikniku Historycznego. Komisje na 

swoich posiedzeniach  wypowiedziały się negatywnie w tym temacie ze 

względu na zbyt wysokie koszty organizacji.  

Rada Gminy Wierzchlas poprzez  aklamację negatywnie wypowiedziała się 

w sprawie  organizacji Pikniku Historycznego.  

 

4. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  - należy podjąć również   

decyzję w sprawie ekshumacji grobu Nieznanego Żołnierza znajdującego się na 

cmentarza w Wierzchlesie.  

Rada Gminy Wierzchlas również poprzez  aklamację negatywnie 

wypowiedziała się w sprawie  dokonania  w/w ekshumacji.  
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5. Proszę o pozostanie po sesji Panów i Panią sołtys ponieważ zostaną   

poinformowani o sposobie  roznoszenia „deklaracji śmieciowych”. 

 

6. Radny Józef Krzeszowski chciałem zapytać czy zaniku dotyczące  

informacji o zabytkach, które zostały rozmieszczone na terenie naszej Gminy 

czy jest to inicjatywa Urzędu Gminy  czy może konserwator zabytków te znaki 

rozmieścił. 

Wójt – znaki te zostały zaprojektowane i wykonane w ramach „Szlaku 

Bursztynowego”,  a szczegółowych informacji może udzielić Powiatowy Zarząd 

Dróg w Wieluniu bo to sa znaki montowane również przy znakach drogowych.  

Urząd Gminy ta sprawa się nie zajmował ani nikt w tym temacie się z nami nie 

konsultował.  

Radny Józef Krzeszowski składam interpelację aby wystąpić do Powiatowego 

Zarządu Dróg w Wieluniu o zamocowanie tych znaków w sposób stabilny kar 

godne jest umieszenie znaku koło kościoła w Wierzchlesie (na skarpie) 

powoduje że jak przyjdą dni deszczowe i ziemia rozmięknie to znak przewróci 

się na jezdnie i stanowi zagrożenie do poruszających się droga pojazdów. 

Bardzo proszę o zajęcie się sprawa przez Wójta. 

Wójt -  ponieważ jest to sprawa pilna i wymagająca natychmiastowej 

interwencji to zostanie załatwiona telefonicznie.  

Radna Anna Olejnik – podobna sytuacja jest w Strugach gdzie na znaku 

informacyjnym jest błąd bowiem  nazwa „Kurhan” jest napisana przez „ch” . 

 

Punkt 9 

Zakończenie obrad XXV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

„XXV sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 11
30

. 

 


